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PROTOKÓŁ Nr XVII/12 
z sesji Rady Gminy Komarówka Podlaska 

odbytej w dniu 26 listopada 2012 roku w godzinach 900 – 1230 

 
Obecni radni wg załączonej listy obecności. 
Obecni sołtysi wg załączonej listy obecności. 
Ponadto w sesji uczestniczyli: Wójt Gminy p. Ireneusz Demianiuk, Skarbnik Gminy  
p. Teresa Maksymiuk, Sekretarz Gminy p. Teresa Magier, Dyrektor Firmy Sarmatia  
p. Siergiej Skrypka, Przedstawiciele Arkadis Sp. z o.o. p. Aleksandra Wiszniewska, Dyrektor 
Przedszkola Samorządowego p. Małgorzata Babicz, Pracownik Urzędu Gminy p. ElŜbieta 
Zienkiewicz, Radny Powiatowy p. Mirosław Bartoś, redaktor Wspólnoty p. Aneta Mostowiec, 
aplikant Radcy Prawnego Andrzeja Latocha p. Justyna Kluba 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie i sprawy organizacyjne 

- stwierdzenie quorum, 
- przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, 
- ustalenie porządku obrad 

2. Informacja o pracy w okresie międzysesyjnym: 
- Przewodniczącego Rady Gminy 
- Wójta Gminy 
- Przewodniczących stałych komisji Rady Gminy 

3. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska: 
- Załącznik nr 1 do uchwały przyjmujące zmianę studium gminy Komarówka Podlaska 
- Załącznik nr 2 do uchwały przyjmującej zmianę studium gminy Komarówka Podlaska 

– rysunek 
- Załącznik nr 3 do uchwały przyjmującej zmianę studium gminy Komarówka Podlaska 

– wykaz uwag do zmiany studium gminy Komarówka Podlaska 
4. Uchwalenie podatków i opłat lokalnych na rok 2013: 

1) w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku 
rolnego na 2013 r., 

2) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na 
terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2013. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego 

organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska 
2) przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o 
działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013. 

3) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na rok 2013; 

4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013 
5) zmiany budŜetu gminy na rok 2012. 

6. Interpelacje i zapytania 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. Wolne wnioski. 
9. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 1 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Dokonała otwarcia sesji i powitała 
wszystkich przybyłych. 
a) stwierdziła na podstawie listy obecności, iŜ Rada jest władna do podejmowania uchwał 

poniewaŜ na 15 radnych ustawowego składu w sesji uczestniczą wszyscy radni. 
b) protokół z ostatniej sesji był wyłoŜony do wglądu, wzorem poprzednich sesji proponuję 

przyjęcie bez odczytywania. 
Poprosiła o uwagi. 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Protokół z ostatniej sesji został przyjęty w głosowaniu:  
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
c) proponowany porządek obrad Państwo otrzymali – czy są uwagi? 

 

 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad. 2  
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska- W okresie międzysesyjnym 
uczestniczyłam w posiedzeniach komisji stałych Rady Gminy, reprezentowałam Radę na 
okolicznościowych uroczystościach na terenie naszej gminy oraz pełniłam dyŜury w Urzędzie 
Gminy. 
 
Wójt Gminy – Wójt Gminy - Uczestniczyłem w naradzie Wójtów u Starosty, której 
głównym tematem były śmieci. W spotkaniu tym uczestniczył Prezes Kułak, który 
przedstawił zasady odbioru odpadów. Na spotkaniu poruszane były tematy takie jak: 
- sieć szeroko pasmowa. Do końca stycznia ma się odbyć instalacja hot spotów i serwerów. 
- Starostwo do końca roku 2012 ma opracować system informacji przestrzennej - dostęp 

elektroniczny do zasobów geodezyjnych. 
- Powiat wycofał projekt rozwoju turystyki w powiecie radzyńskim. 
- Starosta na spotkaniu przypominał o konieczności posiadania programu opieki nad 

zabytkami. 
- DoŜynki powiatowe w 2013 roku odbędą się w Czemiernikach. 
- Uczestniczyłem w obchodach Święta Niepodległości.  
- Uczestniczyłem w pracach komisji, 
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- Przyjmowałem interesantów oraz prowadziłem bieŜące sprawy urzędu. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu Radny p. Tomasz 
Weremczuk 
w okresie międzysesyjnym Komisja spotykała się 1 raz. Były omawiane: 
- zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego oraz 

zmiana planu zagospodarowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska, 
- cena skupu Ŝyta, 
- stawki podatków, 
- zmiany budŜetowe. 
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i Spraw Społecznych Radny  
p. Bogdan Wetoszka - Komisja w okresie międzysesyjnym spotkała się raz. Na posiedzeniu 
komisji omawiane były stawki opłat za Przedszkole Samorządowe oraz programy: 
współpracy Gminy z organizacjami pozarządowymi, Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Przeciwdziałania Narkomanii. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny p. Jan Abramczuk - Komisja Rewizyjna w 
okresie międzysesyjnym spotkała się raz. Tematem posiedzenia była ocena realizacji 
inwestycji i kontrola przetargów. 
 
 
Ad. 3  
Wójt Gminy - Zmiany studium dotyczą budowy ropociągu. Mamy podpisane porozumienie z 
firmą Sarmatia. Koszty związane za zmianą studium finansowane są przez firmę Sarmatia. 
Firma Arkadis przygotowuje zmiany studium. Budowa ropociągu planowana jest pod koniec 
2014 roku a przygotowanie dokumentów do końca 2013 roku. 
 
Pani Aleksandra Wiszniewska - Studium składa się z tekstu, rysunku i uwag. Ropociąg 
będzie przebiegał od granicy Przegalin Małych, Brzeziny, Przegalin DuŜe, Komarówka 
Podlaska, Wólka Komarowska, Walinna. Ropociąg generuje strefę ochronną 20 m po 10 m od 
osi ropociągu. W tym pasie nie ma realizacji zabudowy oraz nasadzeń drzew, lasów i 
rekultywacji gruntu powyŜej 80 cm. 
Odbywało się to w ten sposób: Była uchwała o przystąpieniu, ogłoszenie w prasie. Następnie 
projekt. Projekt był wyłoŜony na trzy tygodnie. MoŜna było zgłaszać uwagi. śadne uwagi nie 
wpłynęły. Drugim dokumentem oprócz studium jest plan zagospodarowania przestrzennego. 
Do projektu opracowana jest prognoza planu. Z prognozy wynika, Ŝe wpływ do budŜety z 
tytułu ropociągu w roku 2016 będą stanowić kwotę 1 680 000 zł  
 
Pan Siergiej Skrypka - Dziękuję za dotychczasową pomoc i współpracę. Uchwalenie zmian 
do studium i planu jest pierwszym etapem. Następnie będzie moŜna uzyskać decyzję 
środowiskową. W 2013 podpisanie umów z właścicielami działek na trasie ropociągu. 
Właściciele dostaną rekompensaty z to Ŝe będzie ograniczony dostęp do ich działek. Zostaną 
pokryte straty oraz utracone dochody. KaŜdego roku właściciel będzie otrzymywał środki z 
tytułu słuŜebności. W październiku 2014 roku rozpocznie się budowa ropociągu a w 2015 
roku jej zakończenie. Ropociąg objęty jest finansowaniem unijnym. 
  
Przedstawiciel Firmy Arkadis - Rurociąg zajmuje pas 50 m oraz 20 m tak, aby moŜna było 
umoŜliwić drobne korekty. W przyszłym roku przygotowujemy projekt, pozwolenie na 
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budowę i przetarg. Wykonawca przystąpi do realizacji prac. Rurociąg podzielony jest na kilka 
sekcji. Podstawowy odcinek to 5 km. Budowa jest realizowana po wyznaczonej osi 
ropociągu, następnie niwelacja i usuniecie humusu. Wykop wykonujemy na głębokość ok 2 
m. W niektórych miejscach moŜe być bardziej lub mniej zagłębiony. ZaleŜy to od 
ukształtowania terenu. W wzdłuŜ układany jest odcinek rury. Rury są spawane. Spawy są 
sprawdzane przez prześwietlenia. Spawy wykonuje automat. Następnie próba wodna i 
ciśnieniowa. Gdy nie ma wad zasypujemy rurę i przywracamy stan pierwotny. Prowadzony 
jest nadzór przyrodniczy i archeologiczny. Będzie potrzebne ok 16 km miejsca do 
składowania rur, miejsca noclegowe, wyŜywienie. Budowa trwa ok 3 miesięcy.  
Rurociąg jest zabezpieczony. Jedynym zagroŜeniem moŜe być wyciek. Rurociąg jest 
dodatkowo chroniony sferą 20 m, która ma słuŜyć zabezpieczeniu przy dokonywaniu 
wykopów. Przez rurociąg jest przepuszczany tok inteligentny który wykonuje skany od 
środka stanu technicznego. Gdy jest wyciek zaczyna się zamykać odcinek i następuje wylew 
tylko tej ropy w tym odcinku. Po wycieku musimy przywrócić stan z przed wycieku. Stacje 
zaworowe rozmieszczone są co 20 km. SłuŜebność trasy rurociągu 20 m. Tam gdzie jest 
stacja zaworowa wykupywany jest teren ok 40 m. Czas Ŝycia rurociągu ok 30 lat. Potem czas 
moŜe być przedłuŜany. Gdy nie będzie juŜ ropy inwestor musi usunąć ropociąg.  
 
Radny p. Sławomir Ilczuk - Co w przypadku gdy działka jest przecięta w poprzek i nie 
mamy moŜliwości dojazdu do drugiej części? 
 
Pan Siergiej Skrypka - Wszystkie warunki dostępu do działki zostaną zawarte w umowie. 
Inwestor będzie starał się jak najmniej przeszkadzać rolnikowi. Jeśli właściciel będzie 
pozbawiony dostępu do działki otrzyma odszkodowanie. Inwestor z gminą podpisze umowy 
na drogi gminne. Drogi te muszą być przywrócone do stanu z przed budowy. 
 
Radny Gminy p. Jan Borowik - Jest duŜo takich działek gdzie nie ma prawnego właściciela 
bo nie przeprowadzone jest postępowanie spadkowe. Co wtedy? 
 
Pan Siergiej Skrypka - Będziemy dawać wsparcie w uregulowaniu stanu prawnego.  
 
Sołtys wsi Przegaliny DuŜe p. Krzysztof Stańko - Jaka jest średnica rury i jakie jest 
ciśnienie? Ile będzie stacji zaworowych. 
 
Przedstawiciel Firmy Arkadis - średnica rury to 80 cm, ciśnienie 3,5 megapaskala. Stacji 
zaworowych będzie kilka. 
 
Radny Gminy p. Bogdan Wetoszka - Ewentualne zagospodarowanie działki, sadzenie 
drzew będzie moŜliwe?  
 
Pani Aleksandra Wiszniewska - Zakaz sadzenia drzew. Mieszkaniec wskazał na nasadzenia 
krzewów i usunięto ten zapis i jest taka moŜliwość. 
 
Przedstawiciel Firmy Arkadis - Definiowany 20 m pas przy zachowaniu warunków 
technicznych słuŜyłby inwestorowi, jako dostęp do ropociągu.  
 
Radny Gminy p. Bogdan Wetoszka – Czy prace archiwalne będą uwzględnione wcześniej 
czy w momencie budowy? Bo to moŜe przedłuŜyć budowę. 
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Przedstawiciel Firmy Arkadis - Staraliśmy się poprowadzić oś tak aby nie było kolizji. 
Prace będą przebiegały pod nadzowem archeologicznym. 
 
Pani Aleksandra Wiszniewska - Zostały przeprowadzone kwerendy materiałów 
archiwalnych i uzgodnione z konserwatorem. 
 
Sołtys Wsi Przegaliny Małe p. Tadeusz Radczuk – W naszej wsi jest budynek, który moŜna 
zaadoptować na miejsca noclegowe. 
 
Przedstawiciel Firmy Arkadis - Odnośnie miejsc noclegowych, wyŜywienia proszę o 
zbieranie informacji. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – W Brzezinach ropociąg biegnie przez 
sady czy rekompensaty będą wyŜsze? 
 
Pan Siergiej Skrypka – Szkody i straty będą szacowane przez rzeczoznawcę, ale do kaŜdej 
działki i rolnika indywidualnie.  
 
Sołtys wsi Brzeziny p. Józef Wiszniewski - Czy drogi będą rozkopane? 
 
Przedstawiciel Firmy Arkadis – Są róŜne technologie budowy brane pod uwagę. Jeśli droga 
zostanie rozkopana inwestor musi przywrócić drogę do stanu z przed budowy. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska. 
 
Uchwała w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Komarówka Podlaska została podjęta 
jednogłośnie. 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Przerwa w obradach godz. 10:20 
W trakcie przerwy Komisja Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu przeanalizowała zmiany 
budŜetu gminy na 2012 rok. 
Wznowienie obrad po przerwie godz. 10:40 
 
 
Ad. 4.1 
Wójt Gminy - Cena skupu Ŝyta, która zostanie przyjęta na rok 2013 do ustalenia wysokości 
podatku rolnego. Zgodnie z komunikatem Prezesa GUS z października 2012 roku średnia 
cena skupu Ŝyta wyniosła 75,86 zł. Rada Gminy moŜe tą cenę obniŜyć do podatku rolnego. W 
poprzednim roku mieliśmy tą cenę ustaloną na 35 zł. Moja propozycja na 2014 rok obniŜyć 
cenę z 75,86 zł do 40 zł. Spowodowane jest to sytuacją, w której się znajdujemy. Wszystkie 
okoliczne gminy mają cenę na poziomie 40 zł i więcej. Kwoty 35 zł nie ma w okolicy. 
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NajniŜsza którą spotkałem to 38 zł. Gminy powiatu bialski mają kwoty powyŜej 50 zł. My 
równieŜ nie moŜemy za daleko odbiegać. Zadania do realizacji mamy podobne a nawet jedno 
zadanie mamy więcej. Oświata ponadgimnazjalna. Inne gminy tego nie mają. Przy 
ewentualnej likwidacji podatku rolnego i wprowadzeniu rekompensat z tytułu utraconego 
podatku rolnego ze strony budŜetu państwa brana będzie wysokość utraconego podatku. 
Warto dbać, aby te dochody z tytułu podatku były stosunkowo duŜe. Początkowo nie 
planowałem podnoszenia podatku i chciałem zachować cenę 35 zł i taką, przyjęliśmy do 
projekty budŜetu. Po głębszej analizie i po tym jak inne gminy podchodzą do podatku rolnego 
ewidentnie widać, Ŝe nie było by to rozsądne pozostawić poprzednią stawkę. Musimy działać 
jako Wójt i Rada na rzecz Gminy Komarówka Podlaska. Myślę Ŝe ustalenie tego podatku na 
granicy 40 zł nie jest nadmiernym obciąŜeniem dla rolnika a pokazuje Ŝe dbamy o dochody 
własne i bierzemy odpowiedzialność za sprawy gminy. Wydatków jest bardzo wiele. Na te 
wydatki musimy mieć odpowiednie środki. Środki te muszą międzyinnymi pochodzić z 
podatków i opłat lokalnych. W 2011 roku skutki obniŜeń stawek podatku dla gminy to 265 
tyś. O tyle mniej wpłynęło do gminy. Proszę do tej propozycji podejść mając na względzie 
dobro gminy i ogląd wszystkich spraw jakimi gmina musi się zajmować.  
 
Radny Gminy p. Bogdan Wetoszka - Chcę zapytać na czym polegała analiza dotycząca tej 
stawki. Czy to dotyczy analizy budŜetów gmin sąsiednich czy teŜ były brane zwiększenia 
dochodów poszczególnych rolników w naszej gminie. Czy teŜ zwykła analiza liczbowa. W 
okolicy mamy dosyć wysokie podatki, ale w dalszej okolicy są teŜ niŜsze podatki. PoniŜej  
40 zł. Chodzi mi o sposób dojścia do tej 40 zł stawki. 
 
Wójt Gminy - Tak jak mówiłem sąsiednie gminy. Gmina Wisznice 50 zł, Gmina Łomazy 50 
zł, Biała Podlaska 57 zł, Leśna 50 zł, Konstantynów, Rokitno 55 zł Janów Podlaski 60 zł, 
Rossosz 45 zł, Drelów 40, Wohyń 40 zł, Mialnów 44 zł. Musimy się trzymać rynkowo w tych 
dochodach i nie odstawać od sąsiednich Gmin. W tamtym roku było 5 zł i w tym roku 5 zł. 
Trudno robić tu konkretną analizę kaŜdego gospodarstwa czy kaŜdego rolnika. Musimy dbać 
o swoje dochody, bo mamy teŜ wydatki. Realizować wydatki, realizować inwestycje. Te 
wszystkie potrzeby, które są zgłaszane na sesji przez radnych, sołtysów, wszystkie potrzeby 
zgłaszane na zebraniach wiejskich trzeba z czegoś realizować. Jeśli nie ma się na to środków 
to będą to odkładane. Jeśli przyjmujemy odpowiedzialność za własną gminę to takŜe po 
stronie dochodów taką odpowiedzialność musimy ponieść. Moim zdaniem nie nadmierną. 
Stawka 40 zł to 100 zł z ha przeliczeniowego. 
 
Radna Gminy p. Joanna Krupska - Wrócę do pańskiej analizy. Czy przeanalizował Pan 
jakie są gleby w tych gminach. Ze względu na oszczędności nie dostaliśmy materiałów do 
zmiany studium. Mamy 15 stron pustych nie wydrukowanych. MoŜna byłoby wydrukować na 
2 stronach. Czy wie pan, Ŝe 117 tyś gospodarstw dostanie mniejsze dopłaty bezpośrednie. 
 
Wójt Gminy - Ale jaki to ma związek z podatkiem? 
 
Radna Gminy p. Joanna Krypska - Na jaką kwotę wyniosły potrzeby wsi zgłaszane przez 
radnych?  
 
Wójt Gminy - DuŜo wyŜszą niŜ mamy. 
 
Radna Gminy p. Joanna Krypska - A wydatek 170 tyś zł na zakup budynku, którego ktoś 
się chce pozbyć. Mamy swoje budynki które moŜemy wykorzystać. śelizna, Przegaliny DuŜe. 
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Wójt Gminy - W Przegalinach jest szkoła. 
 
Radna Gminy p. Joanna Krupska - Jest szkoła. MoŜe to juŜ ostatni rok. Nikt tego nie 
analizował. Dlaczego w poprzednich latach nie były podatki tak podwyŜszane? 
 
Wójt Gminy - Poruszyła pani kwestie zupełnie nie związane z podatkiem rolnym ani z 
ustaleniem ceny Ŝyta. Stawka podatku w tamtym roku była taka bo urzędowa cena Ŝyta była 
niska. Była sytuacja Ŝe mieliśmy cenę Ŝyta 80 % ceny ustawowej. Nie moŜna łączyć zakupu 
domu od zakonnic, bo niema jeszcze uchwały Rady Gminy. Są dopiero przymiarki. Jest 
konkretna propozycja utworzenia konkretnej instytucji. Nie moŜna porównywać Pałacu w 
śeliźnie, bo trzeba włoŜyć ogromne pieniądze aby moŜna było stworzyć tam placówkę 
opiekuńczo wychowawczą. Nikt nie zgłaszał, Ŝe będzie likwidowana szkoła w Przegalinach. 
W tamtym roku było 11 dzieci w tym roku jest 9 dzieci i dalej szkoła funkcjonuje. Nie mogę 
czekać aŜ inna gmina utworzy taką placówkę. 
 
Radna Gminy p. Joanna Krupska - Łąki to przewaŜnie czwarta klasa. Jeśli nie będą 
uŜytkowane, nie będą koszone bo będą zalane moŜna będzie wyłączyć je z podatku?  
 
Wójt Gminy - To, Ŝe łąki są zalane to nie wina gminy. Melioracja nie podlega pod gminę. 
Nie ma ustawy, która nakłada na gminę utrzymanie urządzeń melioracyjnych.  
 
Radny Gminy p. Joanna Krypska - Myślę, Ŝe oszczędności moŜna by było znaleźć więcej. 
śarówki jednym się zabiera a drugim włącza. Umarzanie podatków. 6 ha gospodarstwa nie 
płacą zdrowotnego, bo nie mają dochodu, więc musza płacić inni. Dzieci się zmniejsza w 
szkole a nauczyciele zostają. Dlaczego tak jest? Zmniejsza się ilość dzieci to zmniejsza się 
liczbę nauczycieli. Godziny ponad wymiarowe. Proponuję cenę Ŝyta na 38 zł  
 
Radny Gminy p. Jan Borowik – 10 zł miesięcznie to nie duŜo. Proponuje podnieść cenę 
Ŝyta o wskaźnik inflacji  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Marta Grabińska – TeŜ jestem rolnikiem. RóŜne były 
sytuacje, ale zawsze płaciliśmy podatki. Nigdy nie umarzaliśmy ich. Będąc z tamtej strony nie 
rozumiałam tego, co się dzieje tutaj. Odkąd zostałam Radna wiem, Ŝe trzeba teŜ patrzeć na 
potrzeby samorządu. Bo większość ludzi nie zdaje sobie sprawy z tego jak to działa 
wewnątrz. Czasami te parę zł jest bardzo bulwersujące dla rolników. Biorąc pod uwagę to, Ŝe 
za kilka lat ma być podatek dochodowy i jeśli będzie on naliczany od średniej kwoty za 
ostatnie 3 lata to warto by było skłonić się do kwoty 40 zł. 
 
Wójt Gminy – Proponuję aby zaczynać od głosowania propozycji Wójta. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu 
Ŝyta przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 r. 
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Uchwała w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta przyjmowanej do obliczenia 
podatku rolnego na 2013 r. została podjęta większością głosów w głosowaniu: 
Liczba Radnych głosujących za – 11 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 3 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad. 4.2 
Wójt Gminy – Propozycje podatku od nieruchomości od osób fizycznych i od osób 
prawnych państwo otrzymaliście. Stawki zwiększone o procent inflacji tj. 4,2 %. Czy są 
uwagi? 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna. Zwiększenie stawki o 4,2%. 

Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 
2013. 
 
Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na rok 2013 została podjęta 
większością głosów w głosowaniu: 
Liczba Radnych głosujących za – 14 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 1 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 1 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad.5.1 
Wójt Gminy – Proponujemy zmianę uchwały określającej wysokość świadczenia za 
przedszkole ponad podstawę programową. Mamy przyjętą stawkę na poziomie 1,50 zł za 
godzinę opieki ponad podstawę programową. Mamy równieŜ wprowadzone do tej stawki ulgi 
w zaleŜności od kryterium dochodowego. Są to ulgi na poziomie 1,10 zł i 0,80 zł. Moja 
propozycja to likwidacja ulg, aby ujednolicić stawkę dla wszystkich tj.1,50 zł. Stawka ta jest 
ustalana w zaleŜności od najniŜszego wynagrodzenia. Jest to odpowiedni procent najniŜszego 
wynagrodzenia. Stawka ta zmienia się w zaleŜności od poziomu najniŜszego wynagrodzenia. 
Uczeń, którego nie stać na to ma prawo do przedszkola. Bezpłatnie gwarantujemy podstawę 
programową. A jeśli ktoś chce dłuŜej zostawić dziecko będzie musiał zapłacić stawkę 1,50 zł 
za godzinę. Propozycja jest taka, aby zastosować ulgę dla tych, którzy maja w przedszkolu 
dwoje lub troje dzieci. Tak, aby za drugie i trzecie dziecko opłata była niŜsza. Takich 
przypadków jest bardzo mało. Na chwilę obecną są trzy takie przypadki, z czego jedna 
rodzina korzysta tylko z podstawy programowej. Mieliśmy dobre intencje. Natomiast wyjątek 
stał się regułą. Na 68 dzieci pełna stawkę płaci tylko 17 osób, stawkę 1,10 zł płaci 19 osób, a 
stawkę 0,80 zł płaci aŜ 32 osób. Chcieliśmy umoŜliwić korzystanie z dłuŜszej opieki w 
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przedszkolu, tym osobom, których na to nie stać, ale stało się to zasadą a nie wyjątkiem. Moją 
propozycją jest likwidacja tych ulg. Myślę, Ŝe nie wpłynie to na zmniejszenie ilości uczniów 
w przedszkolu. Rodzice pracujący w pewnym stopniu są uzaleŜnieni od przedszkola gdyŜ nie 
mają, z kim zostawić dziecka. Rodzice dzieci dojeŜdŜających raczej teŜ nie będą zabierać 
wcześniej dzieci. Pani dyrektor jeszcze się wypowie, jeśli ma jakieś uwagi na ten temat. Jeśli 
zostałaby ta sama średnia godzin ponad podstawa programową to za cały rok powinno być 
więcej w budŜecie o 12 249 zł. Myślę, Ŝe stawki godzinowej nie ma sensu podnosić, bo nie 
jest aŜ taka niska. Rodzice dzieci w pełni korzystających z oferty przedszkola płacą 106 zł.  
 
Radna p. Joanna Krupska – Czy zasięgną pan informacji w innych gminach? Ma pan takie 
informacje jak płacą za przedszkole? 
 
Wójt Gminy – Nie mam, ale mogę zasięgnąć. 
 
Dyrektor Przedszkola Samorządowego p. Małgorzata Babicz – Największą grupę dzieci 
stanowią te, których rodzice zadeklarowali pobyt dziecka na jedna lub dwie godziny ponad 
podstawę programową. W tej grupie znajdują się osoby z najniŜszą stawką dochodową. Płacą 
80 gr. za godz. Są to osoby o niskim dochodzie korzystający równieŜ z refundowanego 
Ŝywienia z GOPS. Dotknie to najuboŜszą grupę rodziców, ale chcę zwrócić uwagę, Ŝe to jest 
tylko deklaracja. Nie jest to oświadczenie ani zaświadczenie o dochodach. To, co deklaruje 
rodzic biorę pod uwagę i takie odpłatności naliczam. 
 
Sołtys wsi Przegaliny DuŜe – Czy zlikwidowanie tych ulg nie spowoduje tego, Ŝe grupa 
rodziców korzystająca z tych ulg przestanie zostawiać dzieci w przedszkolu? Czy brak 
dochodu, który w tej chwil przynosi ta grupa nie spowoduje strat dla gminy? Bo stawka 110 
zł moŜe się okazać dla tych rodziców za wysoka. 
 
Wójt Gminy – Myślę, Ŝe, bo jeśli będzie tylko podstawa programowa to będzie mniej godzin 
dydaktycznych i trzeba będzie to uwzględnić w arkuszu. 
 
Randy p. Bogdan Wetoszka – Braliśmy pod uwagę tę kwestie przy ustalaniu obniŜek w 
tamtym roku. Naszą intencją wprowadzenia obniŜek było to, aby najuboŜszym umoŜliwić 
korzystanie z zająć dodatkowych. Doszło do tego, Ŝe wyjątek stał się regułą. Przy obecnych 
ustaleniach zasięgano opinii pani dyrektor przedszkola obecnej i poprzedniej. Okazuje się, Ŝe 
najprawdopodobniej naleŜy się liczyć z tym, Ŝe taka sytuacja nie nastąpi, bądź nastąpi w 
niewielkim procencie. Nie powinno to mieć wpływu na fakt zmniejszenia się liczby dzieci na 
zającach dodatkowych lub moŜe mieć wpływ, ale w niewielkim procencie.  
 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i Spraw Społecznych  
p. Bogdan Wetoszka – Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina 
Komarówka Podlaska 
 
 
Uchwała w sprawie ustalenia opłat za świadczenia udzielane przez przedszkole 
publiczne, dla którego organem prowadzącym jest Gmina Komarówka Podlaska została 
podjęta większością głosów w głosowaniu: 
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Liczba Radnych głosujących za – 13 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 2 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad.5. 
Pracownik Urzędu Gminy p. ElŜbieta Zienkiewicz – Powiem krótko na temat trzech 
programów gdyŜ są one ze sobą powiązane. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych, Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii oraz Program 
współpracy Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi. Są to programy 
corocznie przyjmowane przez Radę Gminy zgodnie z obowiązkami ustawowymi. Program 
współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi jesteśmy zobowiązani podjąć do końca 
listopada danego roku kalendarzowego do realizacji na następny rok kalendarzowy. Te trzy 
programu określają cele, które zamierzamy realizować oraz zadania, poprzez które te cele 
zostaną osiągnięte z uwzględnieniem moŜliwości budŜetowych, jakie mamy na dany rok 
kalendarzowy. Programy są finansowane z opłat za korzystanie z zezwoleń na sprzedaŜ 
napojów alkoholowych, które są ustalone na podstawie oświadczeń złoŜonych do końca 
stycznia danego roku kalendarzowego. Na podstawie tych oświadczeń ustalamy opłaty. Jest to 
ok. 34 tyś zł w danym roku kalendarzowy. 30 tyś zł planujemy przeznaczyć na realizację 
Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 4 tyś zł na 
Gminny Program Przeciwdziałania Narkomanii. Zadania zawarte w programie współpracy z 
organizacjami pozarządowymi obejmują realizację zadań zawartych w dwóch wcześniejszych 
programach.  
 
 
Ad. 5.1 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i Spraw Społecznych  
p. Bogdan Wetoszka – Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy 
Gminy Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na 
rok 2013. 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy Komarówka Podlaska z 
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 
ustawy o działalności poŜytku publicznego i o wolontariacie na rok 2013 została podjęta 
jednogłośnie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  
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Ad. 5.2 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i Spraw Społecznych  
p. Bogdan Wetoszka – Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych na rok 2013 została podjęta jednogłośnie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad.5.3 
Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury Zdrowia i Spraw Społecznych  
p. Bogdan Wetoszka – Opinia naszej komisji jest pozytywna. 
 
Sekretarz Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013 
 
 
Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 
rok 2013 została podjęta jednogłośnie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad.5.5 
Skarbnik Gminy – Materiały które państwo otrzymali mówią Ŝe budŜet zwiększ się po 
stronie wydatków i dochodów o 96 8089,33 zł. W czasie gdy materiały zostały wysłane 
wpłynęła decyzja w kwocie 53 699 zł a zatem budŜet zwiększy się o kwotę 151 783,333 zł. Są 
to środki, które otrzymaliśmy od wojewody do wprowadzania na określone cele. Pozostałe 
zmiany to przesunięcia między paragrafami: 
- Derewiczna z funduszu sołeckiego kwotę 7 500 zł przeznaczoną na drogi przeznacza się 

na zakup umundurowania dla OSP, 
- Walinna kwotę 2000 zł przeznaczoną na remont budynku przeznacza się na zakup 

materiałów przeznaczonych do remonty budynku, 
- Przegaliny DuŜe kwotę 7 500 zł z funduszu sołeckiego przeznaczoną na remont kapliczki 

przeznacza się na remont dróg - na zakup tłucznia. 
- Woroniec środki przeznaczone na materiały przeznaczyć na remont komina 
- brakujące środki na odsetki w kwocie 7 500 zł oraz na zakup energii elektrycznej czyli 

oświetlenie chcemy pozyskać z rezerwy na zarządzanie kryzysowe w kwocie 1000 zł. Jest 
to zaopiniowane pozytywnie przez Komisję Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu.  
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- W GOPS są przeniesienia które zamykają się w ramach ich budŜetu.  
- W Przedszkolu Samorządowym i w Zespole Szkół Samorządowych są przeniesienia, jeśli 

chodzi o wynagrodzenia i składkę ZUS. W związku ze wzrostem składki rentowej o 2% 
od miesiąca kwietnia spodziewamy się subwencji na uzupełnienie tego.. Na dzień 
dzisiejszych tej subwencji nie ma. Chcemy to w tej chwili zabezpieczyć. Zmiany 
dotyczące wynagrodzeń wynikają z przeniesień nauczycieli z jednej szkoły do drugiej. 

- Zabezpieczenie środków na materiały elektryczne do Wisek koszt ok 4 000 zł. Gdy 
lokator opuszczał mieszkanie zdjęto licznik. W tej chwili wprowadzony został nowy 
lokator i trzeba ten licznik podłączyć ale Zakład Energetyczny nie wyraŜa zgody aby 
licznik zewnętrzny był w środku.  

- Chcemy zabezpieczyć 1100 zł na piach do śulinek.  
- Posiadamy środki na promocję i chcemy je przenieść z paragrafu na paragraf na wydanie 

kalendarza na 2013 rok. 
- Przeniesienia w remizie w Komarówce na opłata przyłączeniową. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Czy są pytania i uwagi? 
 
Uwag nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i BudŜetu p. Tomasz Weremczuk – 
Opinia naszej komisji jest pozytywna.  

Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 
2012 rok 
 
Uchwała w sprawie zmiany uchwały budŜetowej na 2012 rok została podjęta 
jednogłośnie: 
Liczba Radnych głosujących za – 15 

Liczba Radnych głosujących przeciw – 0 

Liczba Radnych wstrzymujących się od głosu - 0 

Ustawowa liczba Radnych Gminy – 15 radnych 

Radni obecni na sesji - 15 radnych  

 
 
Ad. 6 
Radny p. Andrzej Kowalczuk – Co wiadomo na temat projektu dotyczącego kolektorów 
słonecznych? Co się z nim dalej dzieje? Mamy juŜ koniec roku i nadal nic nie wiemy. Do 
kaŜdego sołtysa przyszło zaproszenie od firmy Biosystem z Tomaszowa Mazowieckiego na 
spotkanie, które odbędzie się w czwartek w GCK ul. Staszica 57. A to remiza. W czwartek w 
remizie jest organizowany dzień seniora i nie wiem jak to będzie ale plakaty rozwiesiliśmy. 
To spotkanie indywidualne z mieszkańcami.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Pytanie od mieszkańców Przegalin, 
kiedy zacznie działaś sieć szerokopasmowa? 
 
Sołtys wsi Przegaliny Małe p. Tadeusz Radczuk – Mam pytanie dotyczące lasu gdzie 
mamy współwłasność z Nadleśnictwem. Czy Nadleśnictwo płaci podatek? 
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Radny p. Jan Borowik – Jest organizowany dzień seniora. Jakie kryteria decydowały o tym, 
Ŝe ktoś został zaproszony a ktoś nie? Bo słyszałem od mieszkańców, Ŝe ludzie w podeszłym 
wieku nie dostali zaproszeń a znacznie młodsi dostali. Na ile jest to prawdą nie sprawdzałem, 
ale nie ukrywam Ŝe jest to sprawa bulwersująca. 
 
Radny p. Jan Abramczuk – Zgłaszałem remont szosy "lenji" ale widzę Ŝe raczej to się nie 
uda w tym roku. Ubytki asfaltu są coraz większe. Jeśli była by moŜliwość to moŜe udałoby 
się jeszcze coś zrobić w tym roku. 
 
Sołtys wsi Przegaliny DuŜe p. Krzysztof Stańko – Mieszkańcy mówią, Ŝe szkoła 
podstawowa w Przegalinach DuŜych jest prowadzona juŜ ostatni rok. Czy pan Wójt wie coś 
na ten temat? Czy jest to prawdą? 
 
Radna p. Dorota Korszeń – W związku z trasą przebiegu ropociągu czy jest moŜliwość, 
zrobienia wykaz nr działek i właścicieli z poszczególnych miejscowości i przekazać sołtysom 
albo radnym? 
 
Sołtys wsi Przegaliny DuŜe p. Krzysztof Stańko – Czy coś wiadomo odnośnie elektrowni 
wiatrowych? 
 
 
Ad. 7 
Wójt Gminy: 
- Odnośnie kolektorów słonecznych został przesunięty termin oceny merytorycznej na 

koniec lutego następnego roku. Czyli do końca lutego nic merytorycznie nie będzie 
wiadomo. Trzeba czekać.  
Spotkanie dotyczącego kolektorów z firma Biosystem odbędzie się a nowym budynku 
GCK przy rondzie a nie w remizie tak mówiła Pani Dyrektor. Mieli po prostu stary adres i 
tak wstawili. Jeśli ktoś chce we własnym zakresie montować tą instalację nie czekając na 
projekt moŜe przyjść na spotkanie i posłuchać. 

 
- Odnoście sieci szerokopasmowej do końca stycznia ma się zakończyć montaŜ serwerów, 

hot spotów. Czy juŜ pod koniec stycznia sygnał pójdzie tego jeszcze nie wiemy. Nie ma 
informacji odnośnie prędkości internetu, z jakiej będzie moŜna korzystać. Mówi się o 
prędkości 512 ale do końca nie ma takiej informacji. 
 

- Jeśli współwłaścicielem lasu są Lasy Państwowe to płaca podatek leśny. W przypadku 
współwłasności, chcąc ściąć drzewo musi być zgoda współwłaściciela. 
 

- Odnośnie dnia seniora nie znam tych kryteriów.  
 
Skarbnik Gminy – Otrzymałam informację od Pani Janiny Parafimiuk, Ŝe jeszcze nie rozdała 
wszystkich zaproszeń. Dziś i jutro jeszcze będzie roznosiła.  
 
Wójt Gminy: 
- Odnośnie drogi lenji. W tym roku nie ma szans na jej remont. 

 
- Odnośnie Szkoły Podstawowej w Przegalinach DuŜych nie mam Ŝadnych informacji 

oficjalnych ani nieoficjalnych. Z rozmów z Panią Dyrektor nie wynikało, Ŝe nie będzie juŜ 



14 

 

prowadziła szkoły. Była na ostatniej sesji i nic nie mówiła, Ŝe zamierza szkołę 
likwidować. Wręcz przeciwnie. Prosiła o remont komina w budynku szkoły. 
 

- Odnośnie ropociągu zrobimy do kaŜdej wsi wykaz numerów działek i właścicieli bo to 
będzie pomocne dla firmy Sarmatia w ustaleniach i do podpisywania umów. Takie wykaz 
udostępnimy sołtysom i radnym tak, aby było wiadomo, przez jakie działki przebiega 
ropociąg.  
 

- Odnośnie elektrowni wiatrowej, która miała byś zlokalizowana w Derewicznie Ŝadne 
nowe okoliczności ani fakty nie pojawił się. Wszystko sprowadza się do tego, Ŝe forma 
Elektrum nie ma zapewnienia na odbiór energii, którą chcieli wyprodukować.  
 

- Mam zaległą odpowiedz z poprzedniej sesji. Liczba rodzin korzystających ze świadczeń 
rodzinnych (zadania zlecone) czyli zasiłki rodzinne, pielęgnacyjne, świadczenia 
pielęgnacyjne oraz fundusz alimentacyjny w poszczególnych wsiach: 
Brzezin - 6 rodzin. 
Brzozowy Kąt - 25 rodzin 
Derewiczna - 31 rodzin 
Kolembrody - 42 rodzin 
Komarówka Podlaska - 56 rodzin 
Przegaliny DuŜe - 44 rodzin 
Przegaliny Małe - 12 rodzin 
Walinn - 33 rodzin 
Woroniec – 16 rodzin 
Wiski – 26 rodzin 
Wólka Komarowska -17 rodzin 
śelizna -24 rodzin 
śulinki – 7 rodzin 
Razem – 339 rodzin korzysta z róŜnych form pomocy zasiłkowej 
Dodatkowo część rodzin korzysta z pomocy opieki społecznej, którą gmina w ramach 
zadań własnych realizuje.  

 
 
Ad 8  
Wójt Gminy - Chcę powiedzieć o ustawie śmieciowej. Byłem na spotkaniu u Starosty, na 
którym był Prezes Kułak, który proponuje aby przyjąć stawkę naliczania opłaty za odpady od 
osoby. Ustawa proponuje róŜne formy: od posesji, od osoby, od m2 posiadanego mieszkania 
nawet od m3 zuŜytej wody. Rada i Wójt mają wybrać odpowiedni sposób pobierania tej 
opłaty. NaleŜy objąć posesje zamieszkałe i nie zamieszkałe, objąć budynki administracji, 
szkoły, cmentarze, aby wszystko było ujęte w naszym regulaminie. Proponują takie frakcje 
segregowane: szkło opakowaniowe puste, popioły paleniskowe, biodegradowalne, frakcja 
opakowaniowa sucha oraz inne frakcje zbierane selektywnie i zmieszane czyli brak 
segregacji. KaŜda rodzina musi zadeklarować czy wybiera opcję segregacji czy nie. 
Proponują aby zbierać w kontenerach i w workach maksymalnie 80 l z pogrubioną folią. 
Śmieci zbierać bez limitu. Zalecają Ŝeby limitować tylko gruz budowlany. Obowiązkowo 
punkt selektywnej zbiórki odpadów, który zbierał by wszystkie odpady gabarytowe czyli 
wersalki, szafy, tapczany, świetlówki, leki, oleje, baterie, i wszystkie odpady które nie wejdą 
w ramach tych frakcji. Zalecają, aby była duŜa róŜnica w cenie miedzy tymi, którzy mają 
frakcje selektywną i tymi, którzy maja frakcję zmieszaną tak, aby zmotywować ludzi do 
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segregacji. W grudniu będziemy o tym konkretnie rozmawiać bo musimy na koniec grudnia 
taką uchwałę podjąć. Te trzy uchwały które dotyczą sposobu zbierania, częstotliwość i 
oczywiście ceny jaką mieszkaniec zapłaci. Mówię o tym wcześniej aby kaŜdy miał rozeznanie 
Ŝe będzie to wyglądało zupełnie inaczej niŜ do tej pory. Będzie róŜna częstotliwość zbierania 
tych frakcji. Biodegradowalne będą zbierane częściej niŜ pozostałe frakcję. Myślę Ŝe u nas 
tych biodegradowalnych i popiołów mieszkańcy nie będą deklarować ale są domy 
wielorodzinne typu bloki i domy nauczyciela. Ci mieszkańcy nie mają co z tym zrobić i będą 
deklarować. Myślę Ŝe biodegradowalne będą raz w tygodniu wywoŜone. My musimy to 
ustalić bo o tego będzie zaleŜała cena do przetargu. Dla przedsiębiorcy mamy zapłacić za 
usługę zbioru tych odpadów a do Adamek za przyjęcie i składowanie tych odpadów. Chcemy 
to ujednolicić na terenie całego związku i po to było to spotkanie. Na spotkaniu padały ceny 
orientacyjne dla mieszkańca 6 zł od osoby przy selektywnej zbiórce i 12 zł od osoby przy nie 
selektywnej zbiórce miesięcznie. Niektóre gminy zlecił opracowanie takich kalkulacji co 
kosztowało ok 3 tyś zł. Musimy wkalkulować wszystkie koszty: funkcjonowanie punktu 
odbieranie innych odpadów. Trzeba załoŜyć Ŝe nie wszystkie opłaty spłyną bo nie sądzę aby 
100 % zobowiązanych zapłaciło. Ustawa mówi Ŝe dochodzić tych roszczeń moŜna na 
zasadzie ordynacji podatkowej i na pewno tak będzie ale w niektórych przypadkach na pewno 
będzie nieściągalność. Pracownik juŜ przygotowuje propozycje tych uchwał. Będziemy starali 
się to przedyskutować z kaŜdą komisją. Zrobimy akcję informacyjną. Ze strony zakładu teŜ 
mają być przygotowane ulotki które będziemy rozdawać mieszkańcom. Przygotujemy teŜ 
własną informację jak jest u nas na terenie gminy. Aby kaŜdy mieszkaniec wiedział. 
 
 
Radny Andrzej Kowalczuk - Jeśli nie będą płacić to jak to będzie rozwiązane? I kto będzie 
przyjmował wpłaty Gmina czy sołtys? 
 
Wójt Gminy - Będą upomnienia i tytuł egzekucyjny tak jak podatki. Wpłaty przyjmuje 
gmina nie sołtys, bo to nie jest podatek tylko opłata, która jest dochodzona w drodze 
ordynacji podatkowej. 
Gmina Biała Podlaska juŜ ustaliła opłatę na kwotę 8 zł. 
Mieszkańcy w trakcie roku mogą zmieniać deklarację. 
Nie planujemy zwiększania zatrudnienia. Myślę, Ŝe zmieścimy się w tej obsłudze. Ale pracy 
sporo dojdzie. Trzeba będzie pilnować deklaracji, wydawać decyzję wymiarowe, egzekucja, 
cały monitoring i sprawozdawczość. W grudniu podejmiemy uchwały a do tego momenty 
mamy czas na zapoznanie się z tematem i dyskusje, aby przyjąć jak najlepszy wariant. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Projekt budŜetu jest w dokumentach u 
p. Doroty Mitońskiej – pracownika ds. obsługi Rady Gminy. MoŜna się z nim zapoznać. 
 
 
Ad. 9 Przewodnicząca Rady Gminy p. Marta Grabińska – Po wyczerpaniu porządku 
obrad dokonuję zamknięcia obrad sesji. 
 
 
 
Dziękuję wszystkim za udział. 
 
Na tym protokół zakończono i podpisano. 
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          Protokolant       Przewodnicząca Rady Gminy 

 
   Dorota Maksymiuk-Mitońska        Marta Grabińska 
 
 
Protokół sporządzono dnia 28 listopada 2012 roku 
 
Przekazano Sekretarzowi Gminy dnia 3 grudnia 2012 r. 
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WYKAZ UCHWAŁ 
RADY GMINY KOMARÓWKA PODLASKA 
podjętych na sesji w dniu 26 listopada 2012 r. 

  

 

Uchwała Nr XVII/105/2012 w sprawie uchwalenia zmiany studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XVII/106/2012 w sprawie obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta 
przyjmowanej do obliczenia podatku rolnego na 2013 r. 
 
Uchwała Nr XVII/107/2012 w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości obowiązujących na terenie gminy Komarówka Podlaska na 
rok 2013. 
 
Uchwała Nr XVII/108/2012 w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 
udzielane przez przedszkole publiczne, dla którego organem prowadzącym jest 
Gmina Komarówka Podlaska 
 
Uchwała Nr XVII/109/2012 w sprawie przyjęcia programu współpracy Gminy 
Komarówka Podlaska z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami, o 
których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności poŜytku publicznego i o 
wolontariacie na rok 2013. 
 
Uchwała Nr XVII/110/2012 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 
 
Uchwała Nr XVII/111/2012 w sprawie przyjęcia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2013; 
 
Uchwała Nr XVII/112/2012 w sprawie w sprawie zmiany uchwały budŜetowej 
na 2012 rok 
 


